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Hozott határozat: 2/2023.(I.31.) – 11/2023.(I.31.) képviselő-testületi határozat 
 
Hozott rendelet volt:  
2/2023. (II.1.) önkormányzati rendelet Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 3/2020. (II.26.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Zárt ülés volt.  
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Varga Richárd polgármester üdvözölte az alpolgármestert, a megjelent képviselőket, a jegyzőt és a 
meghívott vendégeket. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy Karcag Sándorné és Keresztes Konrád 
képviselő nincs jelen. Keresztes Konrád képviselő távolmaradásának okát előre nem jelezte, azonban az 
ülés határozatképes, így azt 16 óra 16 perckor megnyitotta.  
Ezt követően a polgármester javaslatot tett két jegyzőkönyv hitelesítőre Kovács Ágnes és Piroska János 
képviselők személyében. A javasolt személyeket kérdésre a testület egyhangúlag elfogadta.  
A polgármester elmondta a jelenlévőknek, hogy az Egyebek napirendi pont keretében milyen alpontokat 
javasol megtárgyalni.  
Kérte, hogy a napirend előtt hallgassuk meg dr. Guba Ferencet, aki egy új közvilágítás korszerűsítési 
koncepciót szeretne megismertetni a testülettel. 
Kérte továbbá, hogy a 2. napirendi pontot, ami a 2023. évi költségvetés megvitatásáról szól, zárt ülésen 
tárgyalja a testület.  
Ezt a javaslatot a testület 4 igennel, 1 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta. 
Ezután ismertette a meghívóban szereplő napirendi pontok megtárgyalását.  A javasolt napirendek 
megtárgyalásával a testület egyhangúlag egyetértett. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A Grep Zrt.-től érkezett egy megkeresés, miszerint az önkormányzat részére a közvilágítás 
korszerűsítésére tudnának egy kedvező csomagot kínálni. Kérem a cég képviselőjét, hogy ismertesse ezt 
a testülettel. 
 
Dr. Guba Ferenc GREP Zrt. képviselője: 
Cégünk már régóta foglalkozik közvilágítás fejlesztéssel. 8 éve üzemeltetünk ilyen rendszereket, de nem 
csak üzemeltetéssel foglalkozunk, hanem finanszírozzuk is ezt a fejlesztést. Felmérjük, hogy a 
településeken milyen a jelenlegi közvilágítás, milyen lámpákat használnak, mennyit fizetnek 
közvilágításra, karbantartásra, üzemeltetésre. Ez alapján tudunk adni előzetes elemzést, árajánlatot. Ezek 
alapján látszik, hogy itt Nógrádon is 120%-kal nagyobb fényerőt lehetne elérni a ledes lámpákkal és 
csaknem 71%-os energiamegtakarítást is. Mi egy 12 éves üzemeltetési együttműködést kínálunk 
partnereinknek. Lehetőség van hamarabb is kilépni ebből az együttműködésből. A lámpákra 12 év 
jótállást is adunk. A lámpák meghibásodására kicsi az esély, egy év alatt kb. 1% hibásodik meg. A 
hibákat éjjel nappal be lehet jelenteni, a szerződéses feltételek szerint ezeket javítjuk, cseréljük.  
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Piroska János képviselő: 
Jelenleg nem áll rendelkezésemre olyan adat, hogy az önkormányzat mennyit fizet közvilágításra, 
milyen területre van kiépítve, hol vannak hiányosságok. Ezeket megvizsgálva kapunk képet arról, hogy 
a meglévő rendszeren változtassunk-e, modernizáljunk, új elemeket építsünk e be? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Sajnos egyre gyengébb a közvilágítás a településen, sok utcában sötét van. Én úgy gondolom, hogy van 
létjogosultsága annak, hogy ezzel foglalkozzunk. A képviselők részére már nem volt idő kiküldeni az 
anyagot és ezért kértük meg a cég képviselőjét, hogy személyesen ismertesse a testülettel a koncepciót, 
amit kínálnak és így lehetőség van kérdéseket is feltenni feléjük.  
 
Dr. Guba Ferenc GREP Zrt. képviselője: 
A tervezés is része a szolgáltatásunknak. Mi, amit leírunk az ajánlatunkban, azt tudjuk vállalni, a mai 
kornak megfelelő korszerű technológiát kínálunk. 
 
Piroska János képviselő: 
Ismernünk kellene, hogy ennek milyen gazdasági vetülete van ránk nézve. Olyan konstrukcióról van 
szó, amelyben van külső forrás is melynek bevonásával egy bizonyos időintervallumra megkötött 
szerződés keretén belül még az Önök cége is megtalálná a hasznát és az önkormányzatnak pénzébe nem 
kerülne, hanem abban a szerződéses időintervallumban megképződne Önök számára az a haszon, 
amelynek reményében ezt az egészet megvalósítják. Tehát azt szeretném megtudni, hogy Önök ezt mi 
célból kívánják nekünk eladni? 
 
Dr. Guba Ferenc GREP Zrt. képviselője: 
Kölcsönös előnyök mentén alapul az egész kapcsolat. Cégünk biztosít egy 12 éves futamidejű 
hitelkeretet kedvező kamatozással, amiből finanszírozni tudjuk ezt a fejlesztést. Meg tudunk egy olyan 
díjat határozni, amiben benne van a mi üzemeltetési költségünk, hiteltörlesztési költségünk, 
karbantartási költségünk és így is lesz a településnek több, mint 1 M Ft megtakarítása. Jobb, mintha a 
település hitelt venne fel, vagy önerőből valósítaná meg a fejlesztést, mert ezek még drágább 
megoldások.  
 
Piroska János képviselő: 
Ha jól értelmezem, akkor van egy külső forrás, amihez most Önök jutnak hozzá, és így tudnak olyan 
konstrukcióban gondolkodni, hogy az önkormányzatokat partnerként bevonják ebbe és az 
önkormányzatnak nem lesz magasabb az éves költsége a közvilágításra, mint amennyit eddig fizetett. 
 
Dr. Guba Ferenc GREP Zrt. képviselője: 
Igen és ezáltal a települések nem fognak eladósodni sem.  
 
Piroska János képviselő: 
Van esetleg Nógrád községhez hasonló referenciájuk itt a környéken? 
 
Dr. Guba Ferenc GREP Zrt. képviselője: 
Bátonyterenyét tudnám említeni, illetve Szlovákiában van több település is, ahol segítségünkkel 
korszerűsítették a közvilágítást.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
A szolgáltatási díj tartalmazza azt a beruházási költséget, amiből kiépítik az egész rendszert, tartalmaz 
egy üzemeltetési díjat. Az áramdíjat viszont továbbra is az Elmű-Émásznak fizetjük? 
 
Dr. Guba Ferenc GREP Zrt. képviselője: 
Igen, továbbra is az áramszolgáltató felé kell fizetniük az áramdíjat, rendszerhasználati díjat.  
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Szórágy Gyuláné képviselő: 
Tehát akkor az Önök számításai szerint 71%-os megtakarítás érhető el az áramdíjból, hogyha ezek a 
korszerű lámpatestek kerülnek felhelyezésre? 
 
Dr. Guba Ferenc GREP Zrt. képviselője: 
Igen, összehasonlítva a meglévő lámpákat a javasolt lámpákkal, ennyi megtakarítás várható. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Az éves áramdíj változhat az áramszolgáltató által meghatározott árak függvényében, tehát nem fix 
összeg 12 éven keresztül? 
 
Dr. Guba Ferenc GREP Zrt. képviselője: 
Igen. A mi szolgáltatási díjunk is módosulhat kicsit az ipari árindex és egyéb indexek alapján, de ez 
viszonylag tervezhető.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Tehát a 71%-os megtakarítás fedezi ennek a szolgáltatásnak az árát? 
 
Dr. Guba Ferenc GREP Zrt. képviselője: 
Igen, így jönnek ki ezek az eredmények, hogy ennyi energiamegtakarítás van mögötte. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Jó lenne tudni, hogy az évek során mennyit változhat ez, mert lehet majd a duplája is. 
 
Dr. Guba Ferenc GREP Zrt. képviselője: 
Az áramdíj lehet akár a duplája is, de a szolgáltatás díja nem, hiszen az szerződésben lesz rögzítve. Az 
ajánlatunk egy hónapig érvényes, addig tudjuk az abban foglalt árat garantálni. Ha kedvező döntés 
születik, akkor pedig tudunk támogatást adni a továbblépésben.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Mi lenne a következő lépés a cég részéről, kapunk egy szerződéstervezetet? 
 
Dr. Guba Ferenc GREP Zrt. képviselője: 
Igen, azt is küldünk, ha szükség van rá. Önöknek kell eldönteni, hogy bele mernek-e vágni. Ha megvan 
a döntés, lehet, hogy közbeszerzésre lehet szükség. Abban tudunk segíteni, hogy hogy lehet ezt 
biztonságosan, gyorsan elérni és még akár tavasz végéig megvalósítani.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Miért van szükség közbeszerzésre? 
 
Dr. Guba Ferenc GREP Zrt. képviselője: 
A szolgáltatási díjat fel kell szorozni 12-vel, és az már az az értékhatár, ami már közigazgatási 
kötelezettséggel bír. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A közbeszerzésnek mekkora a költsége? 
 
Dr. Guba Ferenc GREP Zrt. képviselője: 
Úgy tudom, hogy az összszolgáltatásnak az 1%-a szokott lenni. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ez az önkormányzatot terhelné? 
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Dr. Guba Ferenc GREP Zrt. képviselője: 
Igen, hiszen mi a közbeszerzésbe nem szólhatunk bele.  
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Évente egy összegben kell Önöknek kifizetni a díjat? 
 
Dr. Guba Ferenc GREP Zrt. képviselője: 
Megállapodás kérdése, lehet havonta is, évente is. Szerintem havonta szokták számlázni.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Szeretnénk kérni egy kis gondolkodási időt, kiküldjük majd az anyagot a képviselőknek. Ehhez kérnénk 
egy szerződéstervezetet is, átnéznénk, megbeszélnénk és utána tudunk dönteni. Köszönjük szépen! 
 
Dr. Guba Ferenc 16 óra 58 perckor távozik az ülésről. 
 
 
Napirend előtt: 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

            Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
 Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Amennyiben nincs kérdés, észrevétel a lejárt határidejű határozatokkal kapcsolatban, szavazásra teszem: 
aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató jelentést, kérem, hogy 
kézfelemeléssel jelezze. 
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a lejárt határidejű 
határozatokról szóló beszámolót, és a következő határozat született: 
 

2/2022.(I.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzata az alábbi határozatokra a beszámolási 
kötelezettséget megszünteti: 
 
124/2022.(XI.29.); 125/2022.(XI.29.); 126/2022.(XI.29.); 127/2022.(XI.29.); 
128/2022.(XI.29.); 129/2022.(XI.29.); 130/2022.(XI.29.); 131/2022.(XI.29.); 
132/2022.(XI.29.); 133/2022.(XI.29.); 134/2022.(XI.29.); 135/2022.(XI.29.); 
136/2022.(XI.29.); 137/2022.(XII.20.); 138/2022.(XII.20.); 139/2022.(XII.20); 
140/2022.(XII.20.); 141/2022.(XII.20.); 1/2023.(I.13.);  

 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolási kötelezettség megszüntetését a 
nyilvántartáson vezesse át. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 
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Napirend: 

 

2. SZMSZ módosítása 
Előadó: Majer Annamária jegyző 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Majer Annamária jegyző: 
Az elmúlt ülésen megbeszéltünk néhány módosítandó pontot az SZMSZ-szel kapcsolatban. 
Megváltoztattuk a község honlapjának nevét.  
A Nógrádi Híradás lap évente kétszer jelenik meg, ezt úgy módosítottuk, hogy évente legalább egy 
alkalommal jelenjen meg.  
A képviselő testületi ülések időpontja is módosításra került aszerint, hogy minden hónap utolsó keddjén 
16 órakor kezdődjenek az ülések, illetve előzetes egyeztetést követően egyéb időpontokban is lehessen 
ülést tartani.  
A jegyző ügyfélfogadása keddi és csütörtöki napokon lesz.  
A „függelék” elnevezést „melléklet” elnevezésre módosítottuk, mert a program, amin keresztül 
feltöltésre kerülnek a rendeletek, nem engedélyez más elnevezést. 
A képviselő testület névsora is frissítésre került a rendeletben. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Amennyiben nincs kérdés, észrevétel, szavazásra teszem: aki egyetért az SZMSZ elhangzott 
módosításaival, kérem, hogy kézfelemeléssel jelezze. 
 
A rendelet-tervezetet a testület 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és ezzel 
megalkotta az 2/2023. (II.1.) önkormányzati rendeletét a Szervezeti és Működési Szabályzatról 
szóló 3/2020. (II.26.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
 
Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva.  
 

 
3. 2023. évi rendezvénynaptár megvitatása és elfogadása 

Előadó: Varga Richárd polgármester             
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A rendezvénynaptár tervezetét megküldtük a civil szervezeteknek, egyházi vezetőknek, 
intézményeknek.  
Megérkeztek a vélemények, melyek alapján kiegészítettük a rendezvénynaptárt. Ha év közben lesz 
olyan rendezvény, amit bele lehet venni, akkor azt figyelembe fogjuk venni. 
A Nógrádi Napraforgó Egyesület elfogadja a rendezvénynaptár tervezetet, javaslattal nem kívánnak élni. 
Az Angyalvár Óvoda vezetője kéri, hogy lehetőség szerint a szüreti felvonulás és Őszi vigalom 
rendezvény ne egymást követő napokra kerüljön, mert fárasztó a segítőknek, akik mindkét napon, illetve 
az elő-és utó munkában is részt vesznek.  
 
Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke: 
A megküldött rendezvénynaptár tervezetet elfogadjuk, szeretnénk továbbra is az együttműködést 
fenntartani az önkormányzattal. A Nóta-és dalversenyt idén szerettük volna októberben az idősek 
napjával egyben megtartani, de végül úgy döntöttünk, hogy legyen nyáron megtartva.  
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Örülnénk, ha újra össze lehetne hozni a civil szervezeteket, lehetne közösen főzni, meghívhatnánk a 
testvértelepüléseket is erre. 
Március 15-én lenne az új kiállítás megnyitója. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Mikor lenne a Nóta-és dalverseny? 
 
Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke: 
Július 22-én.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Jó ötletnek tartom a főzőversenyt.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Nógrád Község Hagyományőrző Klub Egyesülete nevében szeretném elmondani, hogy a Nyitott tájház 
rendezvényünket idén is szeretnénk megtartani július 15-én. Tavaly nagy sikere volt.  
 
Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke: 
Kb. 10 éve volt egy disznóvágás a tájházban, amit filmre is vettünk. Nagyon jól sikerült, 
megvendégeltük a falu lakosságát. Örülnék, ha összefognának a civil szervezetek és ősszel, vagy télen 
lenne ismét egy ilyen disznóvágás, ez jól összefogná az egyesületeket és a falu lakosságát.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Az önkormányzat partner tudna lenni ebben. Az lenne a kérdésem, hogy felkarolnád-e ezt a rendezvényt 
olyan szinten, hogy a civil szervezeteket megszólítanád? 
 
Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke: 
Igen, természetesen. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ha látjuk majd a hajlandóságot, kedvet részükről, akkor tudunk majd időpontról és részletekről beszélni. 
A Banderium Honoris Kulturális Egyesület háromszor szeretne kitelepülni a várba Végváriak világa 
Nógrád várában című előadásokkal. Úgy gondolom, hogy támogatni kell és teret adni ennek a 
rendezvénysorozatnak.  
A Futapest terepfutást június 25-én szeretnének megrendezni a szervezők. Ennek is évtizedes 
hagyománya van már. Ez is egy nagyon jó program, támogassuk. 
 
Majer Annamária jegyző: 
Az óvoda vezetőjének javaslatát elfogadja a testület? 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Valami megoldást kell találni. A szombati étkezést mással kell megoldani, tehát ne ők legyenek mindkét 
nap bevonva.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Szerintem sok igazság van abban, amit az óvodavezető leírt. Nem véletlenül beszéltünk már erről az 
elmúlt ülésen is, hogy 1 vagy 2 nap legyen a rendezvény.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Én meg úgy gondolom, hogy igény van arra, hogy 2 nap legyen. 
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Varga Richárd polgármester: 
Ez egy évtizedes hagyományokkal bíró 2 napos rendezvény, megértem a másik oldalt is, hogy 
megterhelő fizikailag és anyagilag is. Ritka, hogy egy kistelepülés két napos rendezvényt tart. Ha az 
anyagi lehetőségünk megengedi, akkor meg kell hagyni 2 naposra a rendezvényt.  
 
 
Kovács Ágnes képviselő: 
A gyereknappal kapcsolatban kérdezem, hogy nem lehetne visszaadni ennek szervezését az SZMK-nak, 
régebben is ők szervezték. Az önkormányzat is kivenné részét, de a költségvetést nem terhelné. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Rendben, megkeressük az óvodai és iskolai SZMK vezetőit ez ügyben. Megbeszéljük, hogy ki, milyen 
részt vállal.  
 
A testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a 2023. évi 
rendezvénynaptárt és az alábbi határozat született: 
 
 

3/2022.(I.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete 2023. évben az alábbi 
rendezvények lebonyolítását, illetve az alábbi rendezvényeket kívánja 
megvalósítani, illetve az alábbi rendezvényekhez kíván helyszínt biztosítani: 
 
 

Január 14. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 
Február 11. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 
Február 11.  Ping-pong kupa az iskolában Önkormányzat 
Február 11. Tollfosztás Szlovák Nemzetiségi 

Önkormányzat 
Március 11. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 
Március 15. 1848-as forradalom-ünnepség, 

koszorúzás, kiállítás megnyitó 
Önkormányzat, 
Szlovák Nemzetiségi 
Önkormányzat 

Április 8. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 
Április 8.  Végváriak világa Nógrád 

várában 
Banderium Honoris 
Egyesület 

Április 9. Húsvéti locsolóbál Önkormányzat és a 
Nógrádiak Nógrádért 
Egyesület 

Május 1. Munka ünnepe, ismerkedő nap, 
közös májusfa állítás 

Önkormányzat 

Május 6. Társadalmi munka a településen Önkormányzat 
Május 7.  Anyák napi köszöntés, 

könyvbemutató 
Szlovák Nemzetiségi 
Önkormányzat 

Május 13. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 
Május 20. Végváriak világa Nógrád 

várában 
Banderium Honoris 
Egyesület 

Május 28. Gyereknap Önkormányzat 
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Június 3. Társadalmi munka a várban Önkormányzat 
Június 10. VIII. Nógrádi Várjátékok  

+ termelői- és kézműves piac 
Önkormányzat 

Június 25. Futapest Futapest Klub 
Július 8. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 
Július 15. Nyitott tájház Hagyományőrző 

Klub Egyesület 
Július 22.  VIII. Nóta-és dalverseny Szlovák Nemzetiségi 

Önkormányzat 
Augusztus 12. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 
Augusztus 13. Búcsú, utcabál Katolikus 

Egyházközség és 
Önkormányzat 

Augusztus 20. Nemzeti ünnep - ünnepség Önkormányzat 
Szeptember 9. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 
Szeptember 16. Végváriak világa Nógrád 

várában 
Banderium Honoris 
Egyesület 

Szeptember 23. Szüreti felvonulás és bál Önkormányzat 
Szeptember 24. Őszi vigalom Önkormányzat 
Október 6. Idősek Napja Önkormányzat 
Október 14. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 
Október 23. 56-os forradalom-ünnepség, 

koszorúzás 
Önkormányzat 

November 11. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 
December 2. Adventi első gyertyagyújtás Önkormányzat 
December 9. Termelői- és kézműves piac Önkormányzat 
December 9. Adventi második gyertyagyújtás Önkormányzat 
December 16. Adventi harmadik gyertyagyújtás Önkormányzat 
December 23. Adventi negyedik gyertyagyújtás Önkormányzat 

 
A rendezvények fentiek szerinti lebonyolításáról a polgármesternek, valamint a 
rendezőknek gondoskodni kell.  
A nem önkormányzat által szervezett rendezvényekhez az önkormányzat a helyszínt 
bocsájtja rendelkezésre.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról és a lakosság részére 
történő tudomásra hozatalról gondoskodjon. 
 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester  
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4. Pályázatokról beszámoló 

Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Az utóbbi egy hónapban két nagy pályázat is sikeresen benyújtásra került. Az egyik a bölcsődei 
fejlesztési program, mely, ha támogatást nyer, akkor 170 M Ft-ból egy egycsoportos 12 fős bölcsőde 
épülhet az iskola és az óvoda közötti területre.  
A másik pályázat segítségével pedig a várparkolóban egy fedett árusítótér kialakítása valósulhat meg 
mosdó és hűtőtérrel.  
Sikeresen igényelt településünk 30 db sorfát, hegyi juhart, melyeket ősszel kapunk majd meg. Arról 
kellene dönteni a testületnek, hogy hová ültessük ezeket a fákat, hol lennének a legjobb helyen.  
A Belügyminisztériumhoz beadott vis maior pályázatunk is 5.885.000 Ft támogatást nyert. 2.522.000 Ft 
önerő kiegészítéssel tavasszal megvalósulhat az Ibolyan utca mart aszfaltos, szórt köves helyreállítása.  
Az iskola energetikai pályázata 18.658.940.Ft támogatáscsökkentéssel járt az indikátorok részleges 
teljesítése miatt, viszont benyújtottunk erre is egy támogatási kérelmet, bízunk a pozitív elbírálásban.  
Pályázni lehet egy magyar-lengyel testvérvárosi program támogatására 1,5 M Ft összegben. Ennek 
keretében elszámolható szállásköltség, utazás, étkezés, nyomdai költségek. Ezt a támogatást jól fel 
tudnánk használni akkor, amikor lengyel testvértelepülésünk Renska Wies ellátogat hozzánk.  
 
A testvérvárosi program támogatására kiírt pályázat benyújtását a testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 
ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta és az alábbi határozatot hozta: 
 

4/2022.(I.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatja, hogy 
Nógrád Község Önkormányzata a község lengyelországi testvérvárosával, 
Renska Wies Önkormányzatával megkötött együttműködési megállapodás 
keretében megvalósítandó kapcsolattartás és programokon való részvétel 
anyagi támogatására pályázatot nyújtson be a Waclaw Felczak 
Alapítványhoz. Az igényelt támogatás összege: 1.500.000,-Ft, amelyből a 
VIII. Nógrádi Várjátékok alkalmából érkező lengyel delegáció szállásának, 
teljes ellátásának, valamint kulturális programokkal összefüggő költségeinek 
fedezetére kerülne sor. 
 
A testület felkéri az alpolgármestert, hogy a pályázatot nyújtsa be és annak 
eredményéről a testületet tájékoztassa. 

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: alpolgármester 

 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
A sorfák telepítését én a temetőnél lévő parkolóba javasolnám.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
A Jókai utcában a leendő játszótér területére is lehetne ültetni pár darabot.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Én azt gondolom, hogy a tó köré is ültethetnénk valamennyit.  
 
A pályázati beszámolót testület egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta 
és az alábbi határozatot hozta: 
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5/2023.(I.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete elfogadja az 
előterjesztés szerinti pályázati tájékoztatást. 
A testület felkéri az alpolgármestert, hogy a pályázati lehetőségekről és a 
pályázatok sorsáról a testületet folyamatosan tájékoztassa. 

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: alpolgármester 

 
5. M2 gyorsforgalmi út Vác-észak és Hont-Parassapuszta közötti szakaszának Nógrád Község 

területét érintő nyomvonalával kapcsolatos tájékoztatóról döntés 
Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A megküldött anyagban tájékoztatást kapunk arról, hogy az M2 gyorsforgalmi út tervezett nyomvonala 
milyen szinten érinti, mennyire közelíti meg a települést. A főépítész elmondta, hogy az M2 
gyorsforgalmi úthálózat fejlesztése a tervek alapján Nógrád község településfejlesztési koncepciójával 
és a hosszútávú terveivel nem ellentétes, a településre vonatkozó hátrányos környezetvédelmi és 
zajterhelések nem jelentősek a távolság miatt. 
 
Piroska János képviselő: 
Mikor építik? 
 
Varga Richárd polgármester: 
A tervezési szakasz vége talán ez év augusztus, akkor kerülhet sor a következő lépésre. Nehéz 
megmondani, nem lehet tudni, hogy milyen kifogások érkeznek, milyen hátráltató tényezők merülnek 
fel.  
 
A testület a napirendi pont vonatkozásában egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 
tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 
 
 

6/2023.(I.31.) képviselő-testületi határozat 
 

1. Nógrád Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a „M2 
gyorsforgalmi út Vác-észak és Hont-Parassapuszta, országhatár közötti szakasz 
megvalósítása, I. ütem Rétság elkerülő” megnevezésű projekt (PST kód: A 
002.12, A002.02.13, A002.02.15) tervezési feladatait és a község területét 
érintő, bemutatott tervi nyomvonalát megismerte, azt elfogadja, támogatja. 

 
2. A megvalósítás a kormány nemzetgazdasági szempontból kiemelt 
jelentőségű programja, így a rendezési tervek tárgyi projekt vonatkozásában 
szükséges módosítás tervezésének költségeit a Tervező, a FŐMTERV Zrt. 
finanszírozza, a FŐMTERV Zrt. és a Képviselő-testület megállapodása szerint a 
TT1 Tanácsadó és Tervező Kft. készíti. 

 
3. A Képviselő-testület a Telepítési Tanulmánytervben megjelölt 
módosítással érintett területeire vonatkozó Településszerkezeti Tervének, Helyi 
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Építési Szabályzatának és Szabályozási Tervének módosítását elindítja a 
419/2021 (VII. 15.) Korm. rendelet szerint. 

 
A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy tegye meg a szükséges jogi 
lépéseket és folytassa le a „egyszerűsített eljárás” előkészítését.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 
 
 
 

6. Ingatlanügyek 
Előadó: Varga Richárd polgármester     

         
- 1118 hrszú építési telek ismételt hirdetése 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester:     
Erről már korábban határoztunk, de érdeklődő nem volt a telekre, ezért most ismét szeretnénk 
hirdetmény útján változatlan feltételekkel eladásra kínálni az 1118. hrszú építési telket. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
Én javasolnám, hogy ne csak 30 napra tegyük közzé, hanem – ha van rá mód – akkor hosszabb időre. 
Jelöljünk meg 180 napot.  
 
A testület a javaslatot egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és az 
alábbi határozat szerint döntött: 
 

7/2023.(I.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a csatolt 
hirdetményben foglaltak szerint 8.433.000 Ft összegért értékesíteni kívánja 
az 1118 hrszú ingatlant.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a hirdetményt 180 napra az 
önkormányzat honlapján tegye közzé. 
Amennyiben egy vevő jelentkezik és megfelel a feltételeknek, kösse meg 
vele a hirdetményben foglaltaknak megfelelő tartalmú adásvételi szerződést.  
Amennyiben több érvényes ajánlat érkezik, gondoskodjon a licit tárgyalás 
megtartásáról és annak nyertesével kösse meg a hirdetményben foglaltaknak 
megfelelő tartalmú adásvételi szerződést. 

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
- Gombár Györgyi és férje kérelme 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester:     
Érkezett egy kérelem Gombár Györgyitől és férjétől. Kérem alpolgármester asszonyt, hogy ismertesse 
ennek tartalmát. 
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Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester: 
A kérelmezők községünk külterületén ingatlanokat vásároltak, ahol építkezni szeretnének, majd 
lakcímet is létesítenének. Az ingatlanok egy hosszú, rossz állapotban lévő földúton közelíthetőek meg, 
ezek önkormányzati tulajdonú utak. Ha az önkormányzat nem tervezi az út felújítását, akkor ők 
önerőből ezt vállalnák, de kérik a hozzájárulásunkat.  
 
Varga Richárd polgármester:     
Én azt gondolom, hogy ez támogatható, ehhez hozzájárulásunkat tudjuk adni. Anyagi költséggel nem 
tudunk hozzájárulni. 
 
A testület a javaslatot egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és az 
alábbi határozat szerint döntött: 
 

8/2023.(I.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete hozzájárul, hogy a 
kérelmező a Nógrád belterület 020/9 és 020/10 hrsz.-ú ingatlanokat 
megközelítő utat – a kérelmező saját költségén – zúzott kővel történő 
felszórással járhatóvá tegye. A Képviselő-testület a munkálatokat anyagilag 
nem támogatja és kijelenti, hogy a kérelmező a költségeinek megtérítésére 
később sem tarthat igényt, hiszen a kérelmező kérelmében vállalta a 
munkálatok önerőből történő finanszírozását. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozatot a kérelmezővel 
közölje. 

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 

7. Egyebek 
 

- Képviselői vagyonnyilatkozatokkal kapcsolatos tájékoztatás 
 
Majer Annamária jegyző: 
Kérek minden képviselőt, hogy vagyonnyilatkozatát kitöltve, mihamarabb juttassa vissza részemre. 
Köszönöm! 
 

- Temető urnafal-takarólapokra árajánlat 
 
Varga Richárd polgármester:     
24 db takarólapra kértem ajánlatot, két ajánlat érkezett. Ez a 24 db lap egy táblából ki is jönne, így 
egységes lenne. Az árajánlat a vésést nem tartalmazza, ezt a hozzátartozónak kell megcsináltatni. 
Javaslom, hogy az olcsóbb árajánlat szerint rendeljük meg és gyártassuk le a takarólapokat. 
 
A testület a javaslatot egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és az 
alábbi határozat született: 
 

9/2023.(I.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a 24 db temetői 
urnafal takarólapjára érkezett ajánlatok közül Lévai Richárd árajánlatát 
fogadja el bruttó 590.000,-Ft összegben. A takarólapok gránitból készülnek 
és a rozettákat, illetve a vésés árát nem tartalmazzák. 
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A testület felkéri a polgármestert, hogy a vállalkozóval a szerződést kösse 
meg és a szerződés teljesítéséről a testületet tájékoztassa.  

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
- Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány kérelme 

 
Varga Richárd polgármester:     
Az Alapítvány köszönettel vette a kapott 150.000 Ft összegű támogatást, az információs táblák 
telepítéséhez. A táblák végleges beállítását, betonozását a kedvezőtlen időjárás miatt még nem tudták 
megvalósítani. Kérik, hogy a még el nem költött összeggel 2023. 04. 30-ig számolhasson el. Javaslom, 
hogy támogassuk kérésüket. 
 
A testület a javaslatot egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és az 
alábbi határozatot hozta: 
 
 

10/2023.(I.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrád Várának 
Megmentéséért Alapítvány kérelmének megfelelően az Önkormányzattól 
2022. október hónapban kapott 150.000,-Ft összegű támogatás 
elszámolásának határidejét 2023. április 30. napjáig meghosszabbítja. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozatot a kérelmezővel közölje 
és az elszámolás megtörténtéről a testületet tájékoztassa.  

 
Határidő: azonnal, illetve 2023.04.30. 
Felelős: polgármester 

 
- Sleng László ideiglenes elhelyezése 

 
Varga Richárd polgármester:     
Szombaton kiégett egy családi ház, ezáltal sajnos lakhatatlanná vált. Az ott élő lakost ideiglenesen 
elhelyeztük a Civil szervezetek házának egy lakrészében, meleg ételről is gondoskodtunk. A további 
intézkedésről, ellátásról szükséges dönteni a testületnek. Ülésünket megelőzően a szociális bizottság is 
tárgyalta az ügyet, kérem az elnökasszonyt, ismertesse a bizottság állásfoglalását. 
 
Kovács Ágnes képviselő, az Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport Bizottság elnöke: 
A bizottság azt a javaslatot tette, hogy mivel vannak hozzátartozói, február 28-ig legyen elszállásolva a 
Civil szervezetek házában, erre az időszakra biztosít részére az önkormányzat melegételt is. Ez idő alatt 
felvesszük a kapcsolatot a gyerekeivel, és utána az ő gondjaikra bízzuk a bajba jutottat.  
 
A testület a javaslatot egyhangúlag, 5 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

11/2023.(I.31.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatja az 
Egészségügyi, Szociális, Oktatási és Sport Bizottság javaslatát, ennek 
értelmében Sleng László részére 2023. február 28. napjáig Nógrád Község 
Civil Szervezetek Házában szállást, illetve napi 1 alkalommal meleg ételt 
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biztosít, mivel Sleng László családi háza tűzeset miatt ideiglenesen 
lakhatatlanná vált. 
 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozatot a kérelmezővel közölje 
és vegye fel a kapcsolatot Sleng László hozzátartozóival a határidő leteltét 
követő teendők megbeszélése végett. 

 
Határidő: azonnal, illetve 2023.02.28. 
Felelős: polgármester 

 
 
 
Miután egyéb kérdés, észrevétel nem volt, a polgármester megköszönte a jelenlévőknek az aktív 
részvételt és az ülést 18 óra 02 perckor berekesztette. 
 

k.m.f. 
 

 
 

                                Varga Richárd                         Majer Annamária 
                                       polgármester             jegyző 
 
 
 
  

                        Kovács Ágnes                                         Piroska János 
                                jegyzőkönyv hitelesítő                                  jegyzőkönyv hitelesítő 


